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SMOLIVECKÝ 
MĚSÍČNÍK 
 měsíčník obcí Mladý Smolivec, 

Starý Smolivec, Radošice, Budislavice a Dožice
 

 

Myslivecký bál  
V sobotu 4. ledna jsem navštívila tradiční 
myslivecký bál ve Starém Smolivci. Každý rok je 
zde velká tombola, tak jsem se těšila, jak tomu bude 
letos. Opět byla velmi bohatá, nechybělo prase, 
divoké kachny, bažanti, salámy, klobásy a mnoho 
dalších cen. Lístek stál dvacet korun, fronta se 
zvětšovala a zvětšovala, někteří měli štěstí, někteří 
smůlu. K poslechu a tanci hrála skupina AKUMA, 
v naší obci velká neznámá. Nikdo 
nevěděl, co očekávat, tak se jen čekalo, 
až přijde první série písniček. Na parketu 
přibývaly tančící páry, první ohlasy o 
kapele byly pozitivní. Nová skupina 
přilákala do sálu okolo stovky lidí. Po 
druhé hodině ranní kapela přestala 
hrát, tombola byla rozdaná a lidé 
se pomalu začali rozcházet ke 
svým domovům. 
Můžeme říci, že se 
zábava vyvedla a 
těšíme se na další. 

Michaela Nesvedová  
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Novoroční pochod na Třemšín 

1.1. 2014 to bylo poprvé, co jsem se s mojí rodinou vydala na Novoroční 
pochod na nedaleký Třemšín. Bylo nám řečeno od zkušenějších návštěvníků, že 
dojedeme za vesnici Roželov autem a pak se vydáme po svých. 

Nestačila jsem se divit, ale návštěvnost byla opravdu veliká, málem jsme 
neměli kde zaparkovat. Počasí nám přálo, po trase dlouhé cca 3 km jsme 
potkávali spoustu známých.  

Po celou cestu panovala dobrá nálada, navštívili jsme Třemšínskou 
studánku a bungr, o kterém jsme neměli ani potuchy. Nedaleko pod vrcholem 
naší tůry jsme si došli vyzvednout památeční pohlednici, ze které jsem se 
dozvěděla, že tento ročník je již 44.  

Bohužel rozhledna není v dobrém stavu, proto se návštěvníci kochali 
krajinou pouze okolním výhledem. Zapsali jsme se do knihy návštěv a 
pokračovali cestou zpět, kterou nám zpříjemnily voňavé klobásy. K pití si každý 
mohl koupit čaj, pivo nebo kofolu.  

Okolo 16:00 hod jsme se vraceli k autu, zima se už hlásila o své slovo. 
Výlet se moc vydařil, nesněžilo, nepršelo. Výhled byl na Nový rok velmi 
ucházející. 

Každý rok se koná pochod, 
v tričku hlavně nikam nechoď. 

Ujdeš celkem 6 kilometrů, 
hodí se ti vrstva svetrů. 

Máme to přece všichni kousek, 
Nejíš-li klobásu, vem si pár housek. 

Mnozí možná ani neví, kde se Třemšín nachází, 
při putování Brdskou krajinou, jim však všechno dochází.  

 

Veronika Straková 

Omlouvám se za zpoždění vydání tohoto čísla. Bohužel, zkouškovému období 
na VŠ se vyhnout nelze. Věnoval jsem proto čas učení a koncem ledna se mi 

naskytla možnost užít si volno na horách. Doufám, že se nezlobíte a 
nepřestanete nás číst.  

Jirka Krejčík



ÚNOR 2014  Číslo 42; ročník V 

3 
 

Hasičská výroční valná hromada v Mladém Smolivci 

U nás, v Mladém Smolivci, se hasičská 
výroční valná hromada konala 17. ledna 2014. 
Jako tradičně probíhala v zasedací místnosti 
obecního úřadu, začátek byl naplánován na 
18:00. Prvním bodem večerního programu bylo 
zahájení, které proběhlo po čtvrt na sedm (se 
zpožděním, jak už bývá zvykem). 

Jako první se ujal slova pan Vladimír 
Spour. Ten všechny přítomné vřele přivítal a 
řekl nám pár slov úvodem. Hned po panu Spourovi si slovo vzal pan Miroslav 
Šustr ml. (starosta hasičů). Připomněl nám všechny události a akce předešlého 
roku. Také nám popřál mnoho štěstí na hasičských cvičení a dále, aby rok 2014 
byl klidný, hlavně co se týče výjezdů k požárům. Poté si vzal slovo pan Pavel 
Šmíd ml., který nás seznámil s výdaji a příjmy do naší pokladny v průběhu 
minulého roku. Samozřejmě nám sdělil i nynější stav, který tu ovšem nebudu 
uvádět. Slovo také dostal pan Miroslav Zíka st., který nás, jakožto člen revizní 
komise, seznámil se stavem naší techniky. Následně nás čekalo projednání plánu 
činnosti SDH na rok 2014. I to jsme zvládli během chvilky. 

Dalším bodem programu byla také diskuse. Během diskuse se o slovo 
přihlásil starosta sboru, pan Miroslav Šustr a hned po něm pan Karel Žák. 
Dalším účastníkem diskuse byl pan Jan Spour (vyslanec za obecní úřad). Poté 
následovalo předání květin naší paní starostce, Evě Kubové. Dostala jednu kytici 
od nás – od žen, druhou od mužů a nakonec dárek od našich nejmenších – 
hrneček s logem hasičů. Paní starostka si hned potom vzala slovo a všem nám 
velice děkovala. 

Následoval předposlední bod programu – usnesení, jenž nám přečetl pan 
Karel Žák. No a nakonec následoval závěr. Slovo si opět 

vzal pan Vladimír Spour a zakončil naší schůzi. 
Ptáte se, co následovalo pak? 

Velmi oblíbená část „výročky“ a to 
večeře. Byl pro nás připraven guláš 
s chlebem. Po večeři nám hrála i 
hudba. Jen byla trošku škoda, že 
dvoučlenná kapela hrála pouze 
dechovky. Přece jenom nás ženy a 
děti to opravdu nepotěšilo. Nechaly 

jsme si jen zahrát ptačí tanec, protože více písniček jiného žánru (než jsou 
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dechovky) skupina neuměla. Naše očekávání bylo bohužel jiné. Snad na příští 
„výročce“ si zatančíme více. 

Čas letěl, večer rychle utekl, najednou tu bylo ráno. Přítomní se pomalu 
začali rozcházet ke svým domovům. Hrstka hasičů, která zde vydržela až do 
rána, se přesunula dolů do výčepu a v zábavě pokračovala tam. Výroční valná 
hromada se vydařila, projednali a vyřešili jsme vše, co bylo třeba. Musím říct, že 
během roku nás čeká nejedna hasičská akce. Proto řeknu pouze - Máme se 
opravdu na co těšit. 

Hasičině zdar! 
Karolína Černá 

Mladosmolivecký hokej 
V minulém čísle jsem Vás informovala o našich hokejistech a o tom, jak 

si tuto zimu vedou. Samá chvála možná zapříčinila, že se vše ve zlé obrátilo a 
následuje jedna prohra za druhou. 

V osmém kole se Smolivec utkal s Jetenovicemi a následovala prohra 2:4, 
kde ani dva góly (Soběhart, Koryťák) nepomohly týmu k výhře. V devátém kole 
si však hráči spravili chuť na týmu ze Záboří, které dokázali porazit 7:0 a 
předvést tak fanouškům nezapomenutelné utkání. O góly se v tomto zápase 
postarali Tejral, Soběhart, Kub, Kopřiva, Kovařík, Trhlík. 

Další kolo znamenalo opět prohru, když se na stadionu v Sušici utkal 
Mladý Smolivec s Blatnou. Ani čtyři vstřelené góly od Tejrala a Trhlíka 
nedovedly náš tým k vítězství, a tak se Smolivec vracel domů s prohrou 7:4 a 
velkým zklamáním. 

To, že člověk občas prohraje, je více než jasné. To, že ho to hodně mrzí je 
jasné, ale právě ve Smolivci platí dvojnásobně tento výrok, když prohrajeme 
s Kasejovicemi. A to se také stalo. V dalším kole, které se konalo 4. 1. 2014, 
prohrál náš tým 4:3 se sousedy a hlavními rivaly ve všech sportovních kláních, 
které naše obec pořádá. 

I to se občas stane a my za to nikomu hlavu neutrhneme. Do konce sezóny 
pár zápasů ještě odehráno bude, tak přejeme našim hokejistům, aby se vše 
v dobré obrátilo a oni mohli vše pořádně oslavit. 

Veronika Kubová 
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Členové redakčního týmu: 

Karolína Černá, Aneta Slavíčková, 
Veronika Straková, Jiří Krejčík, 
Veronika Kubová, Michaela Nesvedová 
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Myslim si, že pro sportovce co 
jedou za pár dní do Ruska není 

důležitý letošní olympiádu 
vyhrát ani zúčastnit se, ale 

vrátit se!!!  

 

Přijde chlápek do hospody a 
ptá se: "Čí je prosím ta 
německá doga venku?"  

U baru se ozve: "Moje, proč?"  
"No myslím, že ji právě můj 

pes zabil."  
"A co máte za psa?"  

"Yorkshira!"  
"A jak by mohl yorkshir zabít 

německou dogu???"  
"Zaskočil jí v krku...." 

 
 
Čtyři studenti se před zkouškou 
vydali na chatu na chlastačku. 

Samozřejmě přípravu na 
zkoušku podcenili. V pondělí 
ráno před zkouškou chtěli 

zachránit to, co se ještě dalo. 
Zavolali tedy profesorovi s 

omluvou, že u auta píchli kolo, 
mají defekt, a asi nestihnou 
zkoušku.Profesor, správný 

člověk, jim vyhověl a zkoušku 
o dva dny odložil.Studenti se 
na posunutý termín připravili 

vzorně.Profesor je rozsadil do 4 
místností a rozdal jim zadání se 
dvěma otázkami. První, za 10 

bodů, byla z učiva a byla 
jednoduchá. Druhá, za 90 
bodů, zněla: Které kolo?  
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Co se podařilo v oblasti Obnovy dědictví regionu 

Celkem 79 regionálních projektů získalo za posledních 6 let finanční podporu 
prostřednictvím MAS svatého Jana z Nepomuku. Protože se na území MAS nachází 
celá řada historických památek, které představují historické dědictví území, je o ně 
potřeba náležitě pečovat, využít jejich potenciál pro rozvoj cestovního ruchu i 
dalších aktivit, podíváme se v tomto článku na podpořené projekty v období 2007-
13, tematicky zaměřené na Obnovu dědictví regionu.  
V tomto opatření bylo podpořeno celkem 11 projektů za celkem 5.473.885,-, získat 
bylo možné dotace až ve výši 90% celkových výdajů, úspěšnost žadatelů dosáhla 
hranice téměř 70%.  
Hned v rámci III. Výzvy MAS na podzim 2009, v první Výzvě, ve které bylo vyhlášeno 
opatření „na památky“ s číslem 1.1., zaevidovala kancelář MAS celkem 7 projektů. Z toho pět se 
následně dočkalo finanční podpory. A tak vznikla například Stálá expozice historické techniky v bývalých 
stájích na staré zelenohorské poště, jeden z projektů, za které se nemusí realizátor - Společnost přátel 
starého Nepomuka - rozhodně stydět. Obci Mladý Smolivec se podařilo příkladně obnovit hned několik 
křížků a pomníků padlých v jejích katastrálních obcích, město Spálené Poříčí zbudovalo stálou 
vlastivědnou expozici v domě čp. 100 a věže kostela svatého Jana Nepomuckého v Nepomuku se dočkaly 
nového malého Svatojánského muzea. 
V roce 2011 došlo k podpoře projektu Římskokatolické farnosti arciděkanství Nepomuk „Rokoko nejen 
pro oko - záchrana milečských varhan“, kdy se podařilo naplnit iniciativu P. Slávka Holého a mnohaleté 
úsilí místních pod vedením PhDr. Richarda Böhnela, kteří charitativními koncerty sbírali peníze na 
obnovu historických varhan v jejich kostele sv. Petra a Pavla, zničených zubem času i vandaly. Podpora 
z MAS sv. Jana z Nepomuku ve výši 494.010,- Kč pak pro ně byla klíčovou. Varhany se slavnostně 
rozezněly za účasti prezidenta Václava Klause o druhém svátku vánočním dne 26. 12. 2012.   
V roce 2012, během IX. Výzvy, byly podpořeny hned čtyři projekty v daném opatření. Mikroregion 
Nepomucko nyní dokončuje svůj projekt „Pamětníci z kamene“, zaměřený na obnovu celkem čtrnácti 
památek v šesti obcích (Spálené Poříčí/Těnovice, Tojice, Třebčice, Neurazy/Partoltice, Měcholupy, 
Prádlo). V posledně jmenované obci bude díky dotaci v průběhu jara slavnostně odhalena nová socha sv. 
Jana Nepomuckého, replika původního originálu. Západočeský institut pro ochranu a dokumentaci 
památek se chystá v letošním roce otevřít expozici věnovanou zaniklému cisterciáckému klášteru 
Pomuk, částečně přímo v dnešní obci Klášter, druhotně v nepomuckém muzeu, kde bude k vidění 
dokonce i malý model zaniklého konventu. A právě nepomucké muzeum otevře již v únoru novou stálou 
expozici B24-Liberator, podpořenou rovněž přes MAS sv. Jana z Nepomuku. Nových výstavních prostor, 
určených pro prezentaci lidových krojů oblasti jižního Plzeňska, se dočká také statek v Žinkovicích (Březí 
u Žinkov), díky projektu Ing. Jiřího Tetzeliho. 
V X. Výzvě v loňském roce pak získal podporu projekt „Hlavu vzhůru, aneb zachraňme klenoty 
z kamene“, který řeší záchranu a základní restaurování vzácných barokních soch Lazara Widemanna 
v Žinkovech, nejcennějšího souboru barokních soch na území jižního Plzeňska, které by patrně bez 
finanční podpory ve výši 495.603,-Kč pro svůj havarijní stav „nepřežily“ letošní zimu. V souvislosti s tím 
lze zmínit i jeden projekt spolupráce MAS sv. Jana z Nepomuku, MAS Aktivios a MAS Pošumaví, nazvaný 
„Oživme společně památky a pověsti z míst tajemných i kouzelných“, který se zabýval mimo jiné 
obnovou žinkovského andělíčka, jedné již zcela zaniklé sochy původního barokního souboru. 
Rovněž další projekt spolupráce za účasti MAS sv. Jana z Nepomuku, nazvaný „Otevíráme poklady 
venkova“, nyní aktuální, řeší zbudování tří stálých expozic. V Tojicích u nutrií má vzniknout tzv. Minizoo, 
v Nepomuku na staré zelenohorské poště expozice věnovaná historii objektu i města, a v blízkosti Hotelu 
U Zeleného stromu v Nepomuku má vyrůst stálá expozice zemědělské techniky. O realizaci tohoto 
projektu vás budeme ještě v letošním roce podrobněji informovat i na stránkách těchto novin. 
Věříme, že všechny expozice i opravené památky zatraktivní náš region a uchovají pro další generace 
otisky našich dávných předků. A také, že si je lidé vezmou za své, budou je mít rádi, a nedopustí 
v budoucnu jejich další zkázu, ať již s dotacemi nebo bez nich. 

Pavel Motejzík 
MAS sv. Jana z Nepomuku 
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Poděkování dobrým lidem 
Když členka MAS sv. Jana z Nepomuku, Martina Krumpholcová, přišla 
s informací, že obec Mladý Smolivec vyhlásila sbírku víček z PET lahví na 
podporu svého občánka Filipa Marka, chlapce, kterému by výměnou za 
víčka pomohl po zdravotní stránce pobyt v lázních, rozhodli jsme se ihned 

tuto myšlenku uchopit a co nejvíce podpořit. Nutno říci, že podpořit jsme 
se jí nerozhodli jen my, ale především několik desítek lidí, kteří přinesli do 

infocentra v Nepomuku či do naší kanceláře ve Spáleném Poříčí (budova 
Městského úřadu, 1. patro) větší či menší pytle plné víček. Netroufám si 

odhadnout, kolik se podařilo díky vám posbírat, ale byla jich opravdu obrovská 
hromada. Pokud někdo z vás nestihl víčka donést, nezoufejte a učiňte tak, sbírka bude pokračovat i 
v letošním roce, a pomůže před Vánoci třeba zase někomu jinému. 
Další možností, jak pomoci regionu, byly a stále také jsou pamětní mince s žinkovským andělíčkem pro 
štěstí, které jsou k dispozici za 100,-Kč v informačních centrech regionu v Nepomuku, Spáleném Poříčí a 
Žinkovech. Výtěžek z těchto mincí putuje plnou měrou na záchranu vzácných barokních žinkovských soch a 
ve sbírce je nyní již více než 17.000,-Kč. Tato částka pomůže Římskokatolické farnosti Nepomuk na 
spolufinancování projektu na záchranu těchto soch, a tak každý, kdo si minci pořídil či v letošním roce ještě 
pořídí, zachránil kousek naší nejcennější historie. 
Mám z toho dobrý pocit, protože i díky těmto aktivitám vím, že žijí v našem regionu lidé se srdcem na 
správném místě. A za to vám patří velký dík. 

Pavel Motejzík 

MAS a příprava na období 2014-2020 

Budoucnost místní akční skupiny je v rukách úředníků a Evropské Unie… Tak si další působení MAS 
v regionu představuje velká část místních obyvatel. Z části je to pravda, zčásti se však jedná o velmi 
zjednodušenou představu. Jakým směrem se vydá MAS sv. Jana z Nepomuku, může totiž ovlivnit každý 
první i druhý z nás. Páteří pro další roky činnosti MAS bude Rozvojový plán 2014-2020. K jeho 
přípravě vyzvala MAS sv. Jana z Nepomuku mimo jiné i vytipované osobnosti regionu, ale oslovuje se 
svými dotazy ke strategii území i běžné obyvatele. Dnes vám představíme šest nejčetnějších závěrů 
osobností regionu na téma „Jedinečnost území MAS. Na co jste tu hrdí. Co se vám zde líbí zejména“: 
1. Požehnaný kraj – to, že zde založili cisterciáci klášter, že se zde narodil svatý Jan Nepomucký a 
působil svatý Vojtěch, prostě nemůže být náhoda 
2. Zadumaný meziprostor (někde mezi tepající západočeskou metropolí a adrenalinovou Šumavou) 
prostor, který vybízí ke zklidnění, přemýšlení, duchovnu … 
3. Mezi kopci – specifická zvlněná krajina přechodu mezi Brdy a Šumavou, žádné vysoké kopce, ale po 
rovině se u nás nikam nedostanete, navíc krajina bez zásadních zásahů, sídelní struktura bez zásadních 
změn. Krásné lidové návsi a přírodní scenérie. 
4. Jedinečnost představují místní památkové objekty – Zelená Hora, Žinkovský zámek, památková zóna 
ve Spáleném Poříčí. 
5. Potenciál regionu pro rodinný cestovní ruch – ovšem spíš nevyužívaný a především chybí společný 
koncept využití tohoto potenciálu. 
6. Existence a fungování MAS svatého Jana z Nepomuku i specifické osobnosti, které jsou hybnou silou 
regionu. 
Souhlasíte s nimi? Jaký je váš názor? Které 3 jedinečnosti regionu byste zmínili? Své názory můžete zasílat 
na e-mail: mas.nepomucko@seznam.cz, případně adresu: MAS svatého Jana z Nepomuku, Nám. Svobody 
132, 335 61 Spálené Poříčí. Více o přípravě Rozvojového plánu 2014 – 2020, včetně toho, které osobnosti 
jsme zpovídali a jaké jsou jejich názory na náš region najdete na: 
http://www.mas.nepomucko.cz/subdom/mas/cs/rozvojovy-plan-2014-2020  

MAS sv. Jana z Nepomuku a osobnosti regionu 


